
Drie namen van de

kinderen van Willem-
Alexander en Máxima?
Hebben ze er drie dan?”.

De 24-jarige Marton komt niet verder
dan 'Amalia ofzo'. Hij geeft geen bal
om de Oranjes. „Ik weet pas sinds een
week dat Willem-Alexander koning
wordt. Is dat op 30 april? Serieus, ik
heb geen idee wat er die dag gaat
gebeuren. Ik weet dat het de oude
Koninginnedag is. Dan zul je je wel
afvragen onder welke steen ik vandaan
kom, maar het interesseert me echt
helemaal niets.”

Daarmee verwoordt Marton de
mening van heel veel Nederlandse
jongeren, zo blijkt. In de week voor de
troonswisseling ging Sp!ts de straat op
om in Amsterdam, Den Haag en
Rotterdam de stemming te peilen
onder 60 jonge Nederlanders. Want
waarom mag Máxima wel koningin
genoemd mag worden terwijl haar
’voorganger’ Claus slechts prins was?
En wat vinden ze eigenlijk van hun
nieuwe koning? 

Oké, dat er een nieuwe vorst aan-
komt, blijkt algemeen wel bekend,
maar boeien doet het de meeste twinti-
gers nauwelijks. Ook de kennis over

het huis van Oranje blijkt op zijn
zachtst gezegd niet volledig. Slechts
een klein deel van de ondervraagden
weet alle drie de prinsesjes uit het
blote hoofd op te noemen. Want
Amalia dat gaat nog wel, Alexia wordt
al lastiger, maar prinses Ariane legt
het keer op keer af. En hoe dat zit nu
zit met prins Claus, weet het meren-
deel van de tientallen ondervraagden
al helemaal niet.

Leonie en Jorieke die in Schevenin-
gen wat zitten te drinken, weten daar
wel iets van. „Het heeft te maken met
dat een koning altijd het staatshoofd
moet zijn. Ja, wij hebben een konings-
gezinde familie”, zegt Leonie. Jorieke
ziet dat iets anders. „Nee, een roddel-
gezinde familie”, lacht ze. Dit duo
weet dan ook feilloos de namen van de
drie prinsesjes te noemen.

De 19-jarige René denkt één naam te
weten: „Amahoela of zoiets, toch? Ik
vind het wel geinig dat er een koning
komt, maar meer ook niet. Ik heb er
niet zoveel mee. Ik ga ook echt niet
naar Amsterdam hoor. Ik zoek wel
ergens in de buurt een cafeetje waar
een televisie aanstaat.”

Myrthe (27) heeft hetzelfde plan.
„Het is anders dan anders deze keer,
dus ik wil wel eventjes televisie kijken.
Maar voor de rest is het voor mij een

gewone Koninginnedag.” Leonie vindt
wel dat Beatrix aan vervanging toe is.
„Ja, die mag wel eens met pensioen.”
Zeven miljoen euro voor het feestje
vindt ze belachelijk. „Besteed dat geld
lekker aan de zorg.”

Ook op de Amsterdams Nieuw-
markt lopen de twintigers nauwelijks
warm voor Willem-Alexander en zijn
familie. Al weet bijna de helft van de,
voornamelijk, studenten op het plein
wel waarom die arme Claus eigenlijk
geen koning mocht zijn. Met de ken-
nis zit het dus wel goed, maar het
enthousiasme houdt ook in Amster-
dam niet over. „Het is wel oké, maar
eigenlijk maakt het me totaal niet uit”,
zegt Christiaan. De 28-jarige Amster-
dammer is het op zonovergoten terras
roerend eens met Jeroen (29) en Tho-
mas (28). „Die Willem-Alexander lijkt
me gewoon een prima vent, niks meer
en niks minder.” 

„Er is een tijd van komen en er is
een tijd van gaan, toch?”, zegt de
27-jarige Carola. „Ik zat er eigenlijk al
best een tijdje op te wachten. Mis-
schien wordt het ook allemaal wel wat
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„Was het niet iets met de Tweede

Wereldoorlog?”, denkt Gideon

(28) uit Amsterdam hardop. De

vraag waarom Claus zich geen

koning mocht noemen als man

van koningin Beatrix blijkt voor

veel twintigers een moeilijke. Iets

met zijn Duitse afkomst, zijn

’foute’ verleden of dus die Twee-

de Wereldoorlog worden vaak

genoemd. Maar dat is allemaal

niet het geval.

Grondwettelijk gezien heeft

ons land een koning, ook als is

het een koningin. Koningin Bea-

trix is op dit moment dus nog

steeds formeel koning. Vanwege

deze wet kon Claus niet de titel

koning krijgen, om verwarring te

voorkomen. Officieel was Claus

daarom prins-gemaal. Omge-

keerd kan de echtgenote van de

koning wel koningin worden

genoemd, omdat een man met

dezelfde titel hoger wordt ge-

plaatst in rang. Koningin Máxima

staat dus altijd een treetje lager

dan koning Willem-Alexander.

Dat Claus van buitenlandse

(Duitse) afkomst was, heeft er

dus helemaal niets mee te ma-

ken, al denken velen dat wel.

Máxima is immers ook afkomstig

uit een buitenland.

Prins Claus en koningin Máxima

Het veelbesproken Koningslied

van John Ewbank is gewoon geen

goed nummer. Dat vindt een

overgrote meerderheid van de

Nederlandse jongeren. Slechts 20

procent van de 2300 onder-

vraagde jongeren uit het 1V Jon-

gerenpanel van EenVandaag

vindt het lied wél goed.

Na massale kritiek trok Ew-

bank het lied terug, maar het

Nationaal Comité Inhuldiging

besloot er toch aan vast te hou-

den. De helft van de jongeren

vindt dat geen goede beslissing.

Nog meer jonge Nederlanders

gaan zelfs helemaal niet meezin-

gen op de feestelijke dag. Slechts

7 procent is dat wel van plan en

ongeveer 20 procent twijfelt nog

of zij hun keel zullen schrapen

voor de nieuwe koning. 

Helemaal geen goed nummer

moderner vanaf nu.” Ook Thomas (25)
en Christiaan (23) zijn blij met de
wisseling van de wacht. Thomas: „Het
is ook goed dat Beatrix niet zo lang
doorgaat als de Engelse koningin
Elizabeth; die kan ondertussen bijna
niet meer praten geloof ik.”

Uiteindelijk is al het gedoe in hun
eigen stad voor de meeste Amsterdam-
mers gewoon een goede reden voor
een eigen feestje. Al proberen ze wel
allemaal zoveel mogelijk de drukte op
de Dam en daaromheen zoveel moge-
lijk te mijden. Voor Ramona (25) en
Jasmijn (25) is dat helemaal geen punt
van zorg, want zij moeten gewoon
werken in een verzorgingstehuis en op
Schiphol. Jasmijn: „Ik werk meestal op
Koninginnedag en heb nog nooit het
idee gehad dat ik er iets aan mis. Dat
komt ook omdat ik zelf niet drink en
dan is het ook niet leuk om de hele dag
tussen al die dronken mensen in te
lopen.”

Een kwart van de jongeren in Rotter-
dam is ook van plan om naar de hoofd-
stad te trekken voor een feestje. Maar
om nou te zeggen dat de inhuldiging

van Willem-Alexander tot koning een
diepere waarde heeft, of zelfs hun
belangstelling, is al teveel gezegd. Op
z’n best kan onze koning ook hier
rekenen op enige welwillendheid. Aan
sympathie, of zelfs een Oranjegevoel,
onder deze generatie zal de koning
hard moeten werken. 

„Het is wel mooi om mee te maken,
maar uiteindelijk is het toch zoiets als
een nieuwe Sinterklaas”, vindt Inge-
borg (26). „Ik ben niet zo van de mo-
narchie. Ik heb de poppenkast niet
nodig om een nationaal gevoel te
krijgen”, vindt student Frank (23).
„Het is een schijnfunctie”, zegt Marco
(23) zelfs. 

Ayoub (26) vindt Willem-Alexander
en Máxima 'sympathieke mensen',
maar heeft persoonlijk niet veel met
het koningshuis. Aminah (20) is één
van de weinigen die Willem-Alexander
best leuk vindt, en verwacht dat hij
’omdat hij jong is ons meer kan begrij-
pen’. Esmee (27) heeft nog wel een tip
voor de nieuwe koning. „Hij moet zijn
baard laten staan! Dat oogt veel charis-
matischer.”

nieuwe Sinterklaas
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